
Relació dels temes a tractar per millorar la mobilitat en el barri de Can Baró, del districte 

d’Horta-Guinardó. 

L’ordre no implica prioritat: 

L’implantació de la nova xarxa de bus ens ha empitjorat la mobilitat ja que els trajectes que 

fèiem amb una sola línea, ara, hem de fer-los  amb un transbord o dos, incrementant-se els 

trajectes en un mínim de 15 minuts. 

La NXB al barri té un túnel o sigui que el V21 circula pel subsól del barri (Túnel de la Rovira) i el 

H6 el varen trasladar a la Ronda Guinardó, i entre Pi i Margall i carrer Escorial també va per un 

túnel;  tot i haver fet propostes per poder minimitzar aquesta situación no han estat assumides 

ni per Districte ni pels Técnics de TMB per una qüestió de costos; per aquesta raó tampoc es 

compleix en aquestes dues línees de tenir-les en un radi de 400 metres com havien informat un 

cop que totes les línees NXB funcionessin. 

Propostes fins ara denegades: 

1) Encreuament entre la V21 i V23. 

2) Allargar la V19 aprox 1 km per carril bus, carrer Camèlies/ avda Mare de Deu de 

Montserrat, per pal-liar la pèrdua del 55, i donar servei a la zona de Font Castellana. 

 

El bus 191 que es va allargar per poder arribar al Hospital de Sant Pau, que és l’hospital de 

referència, tampoc compleix massa els horaris (havia de pasar cada 17’) i més d’un, 

inexplicablement, no fa el recorregut fins a Can Baró. És aventurat confiar-hi si tens una cita al 

hospital. 

Patim, de sempre, el bus 24 plé a vessar de turistes que visiten el Park Güell, agreujat de fa molts 

amb la promoció que, tant l’Ajuntament com el lobby turístic, ha fet de la batería antiaèria del 

Turó de La Rovira. El fet que hàgin retallat la línea i comenci a Plaça Catalunya, malgrat que 

s’afegit alguna unitat més no ha millorat significativament la línea. 

La creació de la V19 ( Hotel Vela-Barceloneta-St. Pau recinte moderniste-Park Güell-Bateria Turó 

de La Rovira) significa pel barri una línea turística “low cost” i sovint anem com sardines. Desde 

el 2018 no s’ha ressolt aquesta situació. Les millores que han estat aplicant,  reforçar la línea en 

el tram central, fent retornar el bus al arribar a Sanllehy, quedant-nos els veïns entre aquest 

punt la Plaça Alfons Comín penjats sense servei i havent d’esperar el següent sense saber si 

arribarà igual de plé o no, no són la so-lució adequada. 

El bus és básic com a transport públic al barri, i en especial el bus 114, plantejat amb una 

freqüencia inadequada i amb unitats velles que sovint fa que el temps de pas empitjori per 

averia. 

El canvi anunciat a bus a demanda ens discrimina en relació als veïns que viuen a tocar de les 

línies ordinàries, doncs cal demanar a quina parada vols pujar, a quina baixar i no pots canviar-

ho sobre la marxa i has de sol.licitar-ho amb antelació, aconsellada de 45’. A més cal identificar-



se, cosa que no és obligatòria en cap de les línies ordinàries de la xarxa. Adjunto enllaç del 

contracte-  http://WWW.tmb.cat/ca/ termes-i-condicions-bus-a-demanda. 

Busos privats de turistes: desde Districte van dir-nos que estudiarien poder trasladar 

l’aparcament a tocar del Park Güell a l’Estació del Nord, per descongestionar de trànsit els 

carrers a tocar: Ctra. Del Carmel, c/ Ana Ma Matute i el seu pas pel Baix Guinardó, c/. Praga, c/. 

Cartagena, que pateixen els busus  privats de dos pisos i que passen amb més freqüència que 

els ordinàris. 

La línea del bus de barri 119, que arriba a la Bateria del Turó, pateix una sobreexplotació per 

part del turisme que afecta, i molt, als veïns de la zona, que haurien de ser els principals 

beneficiaris del servei. 

Plataformes úniques: 

L’Ajuntament autoritza en aquests carrers que tots els VMP vagin en tots dos sentits i com 

gaudeixen de total impunitat, els vianants quedem indefensos, ja que aquests vehicles no paren 

mai i no dubten a fer eslàlom amb el vianant pel que seria l’espai de l’acera quan es troben un 

camió de neteja, cotxe, furgoneta etc. en el sentit del carrer per on també poden circular. 

Caldria repensar aquest tipus de via, perque el volum de VMP ha estat exponencial desde la 

pandemia i no val l’excusa del Consistori de que tothom ha de coneixer i complr la normativa, el 

que cal és facilitar aquest compliment. 

Adjunto l’estudi/propsta de la ONCE perque les plataformes úniques siguin accesibles per 

tothom, només cal voltar per Barcelona per adonar-se del cas que els han fet desde el Consistori. 

L9: 

Menció especial ens mereix la reivindicació de l’estació de Sanllehy  de la L9. La seva situació 

estratégica en relació a la facilitat que dona al accés al Park Güell, la seva posada en 

funcionament resoldria l’infinitat de problemaes que es deriven de la massificació turística de la 

zona, als barris que envolten el Park, (La Salud, Carmel, Can Baró, Baix Gunardó, Guinardó, 

Vallcarca…) per la pol-lució que genera la quantitat de busos turístics que passen amb una 

freqüencia exagerada i l’afectació al servei deles línies ordinàries dels barris afectats. Esperar al 

2026, avisats que segurament será més tard, ho trobem del tot inaceptable i demanem que es 

consideri PRIORIÀRIA la posada en funcionament de dita estació donada la seva situación d’obra 

actual i els beneficis socials que s’en deriven per uns quants barris d’un parell de districtes, 

Gràcia i Horta-Guinardó 
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